
PROTOKÓŁ Nr LI/12
z LI sesji Rady Miejskiej w Ścinawie 

w kadencji 2010-2014
z dnia 30 listopada 2012 r.

Obrady sesji Rady Miejskiej rozpoczęto o godz.14:30 w sali konferencyjnej na parterze Centrum Turystyki i
Kultury w Ścinawie.

Na sesji obecnych było 12 radnych. Nieobecni I. Chrystyna, A. Pałac, R. Podgórska.

Ponadto w sesji uczestniczyli Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Patrycja Jugo, Kierownik Referatu Ogólnego i
Spraw Obywatelskich Magdalena Ratajczak, pracownik Urzędu Miasta i Gminy w Ścinawie Małgorzata Krysa, 
Pracownik UMiG Magdalena Wachel,  adwokat Rafał Borutko.

Ad  . 1.   Otwarcie     sesji     oraz     powitanie   radnych i   gości  .  

Ad  . 2.   Stwierdzenie     quorum  .  
Przewodniczący Rady Miejskiej –  Krzysztof  Marek  dokonał otwarcia LI sesji Rady Miejskiej w Ścinawie.
Następnie stwierdził, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na 15 członków Rady
uczestniczy 12  radnych,  co stanowi quorum przy którym Rada Miejska w Ścinawie może podejmować
prawomocne uchwały (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).
Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad LI sesji Rady Miejskiej:

1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie:
1)  wprowadzenia  „Rocznego programu współpracy  Gminy Ścinawa z  organizacjami  pozarządowymi  oraz

podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o
wolontariacie na lata 2013”.

Ad.3. Ewentualne     zmiany     porządku     obrad.  
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  czy  są  uwagi  do  porządku  obrad.  Pani  Skarbnik  wniosła  o
wprowadzenie  do porządku obrad  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany wieloletniej  prognozy  finansowej
gminy Ścinawa.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  12  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
„jednogłośnie” (12 głosami „za”, „przeciw”- 0, „wstrzymało się” - 0) przyjęła nowy porządek
obrad LI sesji Rady Miejskiej w Ścinawie.   

Przewodniczący rady zaproponował aby powyższy projekt uchwały został  wprowadzony jako ustęp 2 do
punktu 4. 

Przewodniczący rady zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punkt 4, przenosząc punkt 4 na punkt
5, aby podjąć tematykę dofinansowania dowozu osób niepełnosprawnych. Punkt będzie brzmiał tak: sposób
dofinansowania  przez  gminę  przejazdu  dzieci  niepełnosprawnych  i  opiekunów  do  placówek  szkolno  –
opiekuńczych. Kto z radnych jest za włączeniem tego punktu do porządku obrad:

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  12  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
„jednogłośnie” (12 głosami „za”, „przeciw”- 0, „wstrzymało się” - 0) przyjęła nowy porządek
obrad LI sesji Rady Miejskiej w Ścinawie.   
   
Przewodniczący rady odczytał aktualnie obowiązujący porządek obrad 
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Sposób dofinansowania przez gminę przejazdu dzieci niepełnosprawnych i opiekunów do placówek szkolno
– wychowawczych.
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie:
1)  wprowadzenia  „Rocznego programu współpracy  Gminy Ścinawa z  organizacjami  pozarządowymi  oraz

podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o
wolontariacie na lata 2013”;

2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa.

Ad 4.    S  posób dofinansowania przez gminę przejazdu dzieci niepełnosprawnych i opiekunów do placówek  
szkolno – wychowawczych.
Przewodniczący rady poinformował, iż wniósł ten punkt pod obrady ponieważ obecna na sesji Pani Nowaczyk
poprosiła go o pomoc w rozwikłaniu sprawy nierównego traktowania osób niepełnosprawnych i opiekunów
osób niepełnosprawnych do jakiego dochodzi w gminie Ścinawa. Przewodniczący kontynuował wypowiedź, iż
przekazał  pełną  dokumentację  korespondencyjną  między  urzędem,  z  której  wynika,  że  gmina  szukając
oszczędności, oszczędza nie na tym, na czym trzeba.  Na podstawie skargi Przewodniczący skierował pismo
do Wojewody Dolnośląskiego z prośbą o uchylenie zarządzanie Burmistrza Ścinawy, które zaniża koszty,
które gmina z mocy ustawy winna ponosić kiedy rodzic sam dowozi dziecko niepełnosprawne do placówki
szkolno  –  opiekuńczej,  na  dzień  dzisiejszy  czeka  czy  jest  możliwe  uchylenie  tego  zarządzenia.
Przewodniczący odniósł się następnie do zapisów umowy na zwrot kosztów za dowożenie dziecka, wydał
osąd iż zapisy te są niezgodne z ustawą o szkolnictwie. Przewodniczący oddał głos Pani Nowaczyk, która
powiedział, iż napisała pismo do Burmistrza ws. zawarcia nowej umowy, z uwzględnieniem kosztów nowych,
czyli odpłatności za cztery kursy do Lubina.
Głos zabrała Sekretarz MiG zajęła stanowisko, że działania podjęte przez urząd w sierpniu maja doprowadzić
do  tego,  aby  rodzicie  byli  traktowani  równo,  ponieważ  wielu  z  nich  otrzymuje  niższe  kwoty  niż  Pani
Nowaczyk.  Poinformowała,  iż  urząd  podjął  działania  aby  realnie  wycenić  dowóz,  czyniąc  to  poprzez
stworzenie zarządzenia, a integralną częścią tego zarządzenia jest umowa, którą podpisują rodzice. Sekretarz
nadmieniła, iż Wojewoda Dolnośląski rozpoczął postępowanie nadzorcze w tym zakresie i do czasu kiedy się
ono  nie zakończy nikt z osób zebranych nie powinien zajmować w tej kwestii stanowiska, jeżeli Wojewoda
uzna, że zarządzenie jest nie właściwe wówczas można wrócić do tematu, ponieważ nie jest kompetencją
zebranych osób oceniać to zarządzenie. Na dzisiaj jest taka sytuacja, że została przygotowana umowa, Pani
Nowaczyk  została  zaproszona  do  podpisania  tej  umowy,  nie  zgodziła  się.  Sekretarz  omówiła  sposoby
dowożenia dzieci niepełnosprawnych i podkreśliła, iż urzędowi chodzi o to aby wyrównać sytuację wszystkich
niepełnosprawnych  dzieci  dowożonych.  Sekretarz  zaznaczyła  również,  iż  przygotowując  to  zarządzenie
wzorowano się na innych gminach i nigdzie nie znaleziono zapisów, że koszty są zwracane poprzez stawkę
taką jak powrót opiekuna do domu i z powrotem, a tego dotyczy spór. Przedstawiła sprawę, iż to Pani
Nowaczyk napisała skargę do Wojewody i to na prośbę Pani Nowaczyk Wojewoda wszczął skargę, a później
było pismo Przewodniczącego. 

Głos  zabrała  Pani  Nowaczyk  stwierdziwszy,  iż  żadnej  umowy  dla  niej  nie  było,  nie  otrzymała  żadnej
informacji telefonicznej, że umowa jest dla niej przygotowana. W poprzedniej umowie, tak. Która podpisała
świadomie, bez tego opiekuna, ale była stawka inna, dodała ponadto, że od 1 listopada dziecko nie jeździ do
placówki.     

Sekretarz ustosunkowała się do wypowiedzi przedmówczyni, stwierdziła iż przedmiot skargi Pani Nowaczyk
jest będzie przedmiotem obrad Komisji Oświaty.
   
Otrzymała odpowiedź od Pani Sekretarz, dodała ponadto, że  zarządzanie jest to akt prawny i władnym do
podjęcia decyzji jest wyłącznie wojewoda. 

Głos zabrała Pani Nowaczyk obstając przy swoim stanowisku, powołała się dodatkowo na gminę Chocianów.
Sekretarz  ustosunkowała  się  do  wypowiedzi  przedmówczyni,  uzasadniła  sposób  wyliczenia  stawki,
podkreśliła, iż urząd wydając każdą złotówkę musi kierować się ustawą o finansach publicznych, musi działać
w  oparciu  o  przepisy  prawa.  Obecnie  w urzędzie  jest  kontrola  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  który
kontroluje sposób wydawania między innymi środków na refundowanie dojazdu dzieciom niepełnosprawnym.
Celem urzędu jest aby było to przygotowane zgodnie z przepisami prawa.    
Głos zabrała Pani Nowaczyk twierdząc, że należy jej się powrót.
Sekretarz poprosiła o wskazanie przepisów prawa, które o tym mówią, Pani Nowaczyk odparła, iż ustawa o
systemie oświaty. Sekretarz kontynuowała wypowiedź przekonując rozmówczynię, iż nikt nie działa na jej
szkodę, dodała, iż zarządzenie spowodowało, iż zostały zrównane stawki wszystkim, stawka Pani Nowaczyk
była dużo wyższa niż innych rodziców.   
Pani Nowaczyk w dalszym ciągu przedstawiała swoje racje, otrzymała odpowiedź od Pani Sekretarz, iż do
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czasu gdy nie ma odpowiedzi wojewody, zostaje przy swoim stanowisku. 

Radna Wityk-Szumna zabrała głos w kwestii  interpretacji  art. 17 ustawy o oświacie, następnie poruszyła
tematykę wydatkowania środków publicznych przez gminę.
Do wypowiedzi radnej ustosunkował się Burmistrz Ścinawy stwierdzając, iż powinno się poinformować, że
Pani  Nowaczyk  będzie  obecna  na  sesji,  następnie  przytoczył  przypadki  osób  żyjących  na  skraju  nędzy,
których jeżeli  ich  dochód przekracza  jedną złotówkę gmina  nie  może już  im pomóc.  Burmistrz  szeroko
odniósł się do sytuacji wielu innych osób, które również dowożą dzieci, poinformował, iż jest umówiony w
urzędzie wojewódzkim aby wyjaśnić sprawę Pani Nowaczyk do końca.

Radna Wityk-Szumna skierowała pytanie do Pani Nowaczyk, nawiązała się wymiana zdań pomiędzy Panią
radna, a Panią Nowaczyk.
Głos zabrała Pani Skarbnik odniosła się do kwestii  wydania zarządzenia Burmistrza, która miało na celu
potraktowanie wszystkich na równi, odniosła się do Konstytucji RP, następnie przedstawiła stawki jakie były
wypłacane rodzicom do tej pory.  

Przewodniczący rady odniósł się do wypowiedzi przedmówczyni, przytoczył zapisy ustawy o systemie oświaty
dotyczące  zapewnienia  zwrotu  kosztów  dowozu  ucznia.  Następnie  przytoczył  opinię  radcy  prawnego  w
przedmiotowej sprawie.

Sekretarz MiG odniosła się do słów Przewodniczącego, podsumowała, iż praktyką w samorządzie jest to, iż
stosujemy wyroki sądów. Poruszyła również sprawę decyzji Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Ścinawie, od której to zależy, do którego ośrodka dziecko będzie uczęszczało. Wywiązała się wymiana zdań
pomiędzy Panią Sekretarz, a Panią Nowaczyk w kwestii dowozu do innego ośrodka oraz stawki za ten dowóz.
Pani Nowaczyk podkreśliła, iż nie zgodzi się na dowóz dziecka transportem publicznym.

Przewodniczący rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 5.   Rozpatrzenie     projektów     uchwał     i     podjęcie     uchwał     w     sprawie:  
5.1) wprowadzenia „Rocznego programu współpracy Gminy Ścinawa z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata
2013”.

Przypomniał,  iż  projekt  uchwały  został  ostatnio  skierowany  do  dalszych  prac  Komisji  Zdrowia  Pomocy
Społecznej,  Oświaty,  Kultury i  Sportu,  Przewodnicząca przekazała już zmieniony projekt programu, który
radni już otrzymali. Dodał, że projekt był już na ostatniej sesji omawiany.
Przewodnicząca Komisji Zdrowia Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu radna Chomont – Parzyńska
poinformowała, iż Komisja wprowadziła zmiany i zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały z wprowadzonymi
zmianami. 
Przewodniczący otworzył dyskusję, brak głosów, zamknął dyskusję.

Radny Łucki zadał pytanie jakie dokładnie zmiany zostały wprowadzone. Przewodniczący odpowiedział, iż są
w załączniku. Przewodnicząca Komisji Zdrowia Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu radna Chomont
– Parzyńska odparła, iż zmiany dotyczą nazwy, zmienia się z wieloletniego na roczny. Przewodniczący dodał,
iż każdy z radnych może się zapoznać, zmiany są literalnie napisane w załączniku. 
Sekretarz MiG zapytała o wysokość środków przeznaczonych na realizację programu 220 tys., poprosiła by
uzasadnić z czego wynika ta kwota.    
Przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że jest to kwota proponowana, postanowiono w tym roku postawić
na ludzi, na stowarzyszenia. 
Sekretarz MiG poprosiła by Przewodnicząca omówiła obszary, które zostały wprowadzone do programu, jak
turystyka, krajoznawstwo.
Przewodnicząca Komisji ustosunkowała się do pytania, przedstawiła propozycje i pomysły Komisji. Wywiązała
się wymiana zdań na temat nowych stowarzyszeń, które mogą powstać w gminie. Sekretarz MiG zabrała głos
również w kwestii zapisów w programie dotyczących członków komisji oceniającej wnioski. 

Rada Miejska w Ścinawie w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu (8 głosami
„za”,  „przeciw”-3,  „wstrzymało  się”-1)  przyjęła  uchwałę  nr  LI/191/12  w  sprawie
wprowadzenia  „Wieloletniego  programu  współpracy  Gminy  Ścinawa  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku
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publicznego i o wolontariacie na rok 2013” wraz z poprawkami wprowadzonymi przez komisje
Zdrowia.

Ad 5.   Rozpatrzenie     projektów     uchwał     i     podjęcie     uchwał     w     sprawie:  
5.2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa.

Skarbnik Miasta i Gminy szczegółowo przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Przewodniczący Rady zaproponował 10 minutową przerwę. 

O godz.15:50 wyszła radna R. Kudzia.
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu (11 głosami
„za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) przyjęła wniosek o 10 min. przerwę. 

W trakcie przerwy odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu.
O godz. 15:57 Przewodniczący rady wznowił obrady.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  radny  Marek  przedstawił  pozytywną
opinię do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, brak głosów, dyskusję zamknięto.  

Rada Miejska w Ścinawie w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu (11 głosami
„za”,  „przeciw”-0,  „wstrzymało się”  -  0)  przyjęła  uchwałę nr  LI/192/12  w sprawie  zmiany
wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie 
o godz. 16:10 zamknął obrady LI sesji Rady Miejskiej w Ścinawie. Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: Agata Chwiszczuk         Obradom przewodniczył:
Przewodniczący Rady Miejskiej

     w Ścinawie

             Krzysztof Marek                
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